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Plats och tid Rådhuset, lokal Ture Petersson kl. 17:00-18:55  
  
Beslutande Johan Andersson (S) (ordförande) 

Catharina Malmborg (M) (vice ordförande) 
Anna Lorentzson (L) 
Agneta Nilsson (S) 
Tony Hansson (S) 
Bengt Andersson (M) 
Janet Andersson (S) 
Fredrik Ottesen (SD) (2:e vice ordförande) 
Ted Bondesson (SD) 
Cvetanka Bojcevska (SD) 
Samuel Estenlund (KD) 
Jasmina Muric (C) 
Alexandra Nikoleris (V) 

  
Ej tjänstgörande 
ersättare 

Christine Melinder (M) 
David Westlund (S) 
Peter Sjögren (M) 
Eva Bengtsson (S) 
Jan-Åke Larsson (S) 
Mikael Wehtje (M) 
Henrik Månsson (S) 
Ronny Thall (SD) 
Linus Walemo (SD) 
Anna Osvaldsson (KD) 
Krister Carlberg (C) 
Göran T Andersson (MP) 

  
Övriga närvarande Helena Heintz (kommunsekreterare) 

Eva Hallberg (kommundirektör) 
Mattias Larsson (ekonomichef) 
Måns Berger (utvecklingsstrateg) §185 
Annika Söderman (kommunekolog) §185 
Magnus Månsson (utvecklingsstrateg) §186 
Moa Åhnberg (planarkitekt) §§187-188 
Linnea Ornstein (kommunjurist) §189 

  
Utses att justera Catharina Malmborg (M) 
  
Justeringens plats o tid Stadshuset, Eslöv, 2023-10-31   
  
Protokollet omfattar §§185-189 
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Helena Heintz  

Ordförande          
 Johan Andersson (S)  

 

Justerande   
  Catharina Malmborg (M)  
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§ 185    KS.2023.0497 

Remiss gällande Storkrikets förslag till Unescoansökan  

Ärendebeskrivning  
Det har tagits fram ett förslag till ansökan om att bilda biosfärområde Storkriket och 
förslaget är nu ute på remiss. 2014 gavs miljö- och samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att delta i en förstudie om att skapa ett biosfärområde i Vombsjösänkan (§ 
155, 2014). Kommunstyrelsen antog 2020 förstudien och en avsiktsförklaring (§ 56, 
2020). Under 2022 beslutades om att utöka biosfärområdet, att ändra namnet till 
Storkriket samt att anta ett gemensamt samarbetsavtal (§ 161, 2022). 

Ansökan omfattar en heltäckande bild av det tilltänkta biosfärområdet, finansiering, 
organisation och en strategi som beskriver formerna för det framtida arbetet. Eslövs 
kommuns yttrande är övervägande positivt men lyfter ett antal synpunkter att beakta. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut; Remiss gällande ansökan till Unesco om att bilda 

Biosfärområde Storkriket 
• Förslag till yttrande; Remiss gällande ansökan till Unesco om att bilda 

Biosfärområde Storkriket 
• Följebrev till remiss gällande Storkrikets förslag till Unescoansökan 
• Förslag till Ansökan till Unesco om att bilda Biosfärområde Storkriket 
• Guide till förslag till Ansökan till Unesco om att bilda Biosfärområde Storkriket 
• Bilaga 3 - Förslag till Storkrikets strategi 2023–2025 - med mål, stödprocesser 

och fokusområden 
 

Beredning 
Biosfärområden är av Unesco internationellt erkända områden med höga och unika 
natur- och kulturvärden. Områdena ska bidra till att förbättra relationen mellan 
människa och natur och skapa modellområden för hållbar utveckling i världen. 
Människor ska kunna bo och utvecklas i biosfärområden och fokus ligger på att 

testa ny kunskap och praktik för att hitta ett hållbart samspel mellan människan och 
lokala naturvärden. Arbetet initierades redan 2008 och hösten 2020 utsåg den 
svenska programkommittén för Unesco (FN:s organ för kultur, vetenskap och 
utbildning) Vombsjösänkan till en officiell kandidat för att bli utnämnt till Sveriges 
åttonde biosfärområde. Under våren 2021 påbörjades själva kandidaturarbetet, 
samordnat av Lund, Sjöbo och Eslövs kommun. Arbetet har nu resulterat i ett förslag 
till den formella slutansökan till Unesco. Under processens gång har området 
utvidgats till att omfatta hela Lund och Sjöbo kommun samt de södra delarna av 

5 ( 29 )



 
 

 

 
Sammanträdesprotokoll 
2023-10-31 

 

Kommunstyrelsen  
 

 

Justerares signatur Utdragsbestyrkande 

  

  

 

Eslövs kommun. Det tilltänkta biosfärområdet har även bytt namn från 
Vombsjösänkan till Storkriket (§ 161, 2022). 

I förslaget är Storkriket cirka 110 000 hektar stort och omfattar runt 150 000 
invånare. I Storkriket möter unika geologiska förutsättningar, hög biologisk 
mångfald och intressant kulturhistoria en kraftigt växande region där många 
människor är beroende av områdets livsmedelsproduktion, vattenförsörjning och 
möjlighet till rörelse och friluftsliv. Det gör Storkriket till en plats där många 
utvecklingsfrågor väcks till liv och där vi med gemensamma krafter, forskning och 
nya idéer kan visa världen att samspelet är möjligt. Människor i och kring ett 
biosfärområde kan gynnas på olika sätt beroende på sysselsättning och intressen. Ett 
biosfärområde fungerar som en arena för samverkan, för att stötta lokala initiativ och 
skapa gemenskap. Därtill ökar möjligheterna till att få finansiella medel till forskning 
och olika projekt. Statusen och biosfärområdets arbete skapar även ett hållbart och 
attraktivt område att leva i och besöka. 

I förslaget ska Storkrikets verksamhet vara organiserat som en hybridorganisation. 
Den ena sidan av biosfärområdets organisation utgörs av en gemensam politisk 
beredning/eller utskott och skapar ett stabilt ägandeskap och samarbete mellan 
kommunerna. Den andra sidan av organisationen, Storkrikets biosfärförening, 
möjliggör inkludering, brett deltagande och ökade kontaktytor. 

För att arbeta med kandidaturen har det etablerats ett biosfärkontor som är lokaliserat 
till Lund. Under kandidaturen är grundfinansieringen för biosfärkontoret ca 1,7 mkr 
årligen varav Eslövs kommun står för 171 tkr. När Storkriket väl har blivit ett 
formellt biosfärområde kommer grundfinansieringen öka till 3,7 mkr årligen varav 
Eslövs kommun ska stå för 400 tkr. Mellan 1 september och 31 oktober år 2023 har 
alla som vill möjlighet att tycka till om Storkrikets Unescoansökan. Synpunkterna 
kommer sedan tas i beaktan i färdigställande av den slutgiltiga ansökan. Det 
slutgiltiga förslaget ska godkännas av kommunfullmäktige i alla tre kommuner i 
början på år 2024. Sedan ska ansökan skickas till först regeringen och därefter 
Unesco för godkännande. Om ansökan godkänns i alla led kan Storkriket utnämnas 
till ett biosfärområde under sommaren år 2025.   

Eslövs kommun ser överlag positivt på förslaget till ansökan. Ansökan är mycket 
omfattande och ger en heltäckande bild av det tilltänkta biosfärområdet. Eslövs 
kommun ser positivt på val av fokusområden, budgetens omfattning samt 
organisationens utformning. Att kulturen får en så pass framträdande roll är också en 
styrka i ansökan. Eslövs kommun framför dock ett antal synpunkter i sitt yttrande. 
Synpunkterna handlar framförallt om att målstrukturen i ansökan bör förtydligas, att 
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målen bör bli tydligare och snävare samt att fokusområdena bör bli skarpare och 
spegla målen bättre. 

Yrkanden 
Catharina Malmborg (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med 
revideringen att följande text utgår ur förvaltningens förslag till yttrande: Eslövs 
kommun vill lyfta fram två målsättningar som bör förtydligas i fokusområdena. Inom 
ramen för fokusområdet värdefullt odlingslandskap och lantbruk bör det framgå att 
Storkriket ska stödja övergången från ett konventionellt till ett ekologiskt jordbruk. 
Det framstår som märkligt att biosfärområdet inte tar ställning för en övergång till 
ett mer ekologiskt jordbruk när man samtidigt lyfter fram användande av 
bekämpningsmedel och konstgödsel som två stora utmaningar. Eslövs kommun har 
en längre tid verkat för en övergång mot mer ekologiskt jordbruk, både genom sitt 
markinnehav och sin inköpsverksamhet. Den andra målsättningen som bör framgå i 
fokusområdena är att de berörda kommunerna gemensamt identifierar de aspekter i 
den översiktliga planeringen där man bör samverka. Detta är av stor vikt för att få 
till en gemensam inriktning för biosfärområdet. Agneta Nilsson (S), Fredrik Ottesen 
(SD), Jasmina Muric (C), Anna Lorentzson (L), Samuel Estenlund (KD) och Bengt 
Andersson (M) instämmer i yrkandet.  

Alexandra Nikoleris (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer proposition på yrkandena och finner att kommunstyrelsen beslutar 
i enlighet med Catharina Malmborgs (M) m fl yrkande.  

Beslut 
- Kommunstyrelsen godkänner reviderat förslag till yttrande från 
förvaltningen gällande ansökan till Unesco om att bilda biosfärområde Storkriket och 
översänder det till biosfärverksamheten. 

- Paragrafen justeras omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 
Storkriket 

Paragrafen är justerad 
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§ 186    KS.2022.0091 

Yttrande över granskningshandling för gång- och cykelväg längs väg 
13 delen Billinge-Röstånga  

Ärendebeskrivning  
Trafikverket Region Syd har tagit fram en granskningshandling för anläggning av 
gång- och cykelväg längs väg 13 delen Billinge - Röstånga i Eslövs och Svalövs 
kommun, Skåne län. 

Planen är nu i skede granskningshandling, där synpunkter på samrådshandlingen har 
arbetats in i vägplanen. Granskningshandlingen kommer kungöras och planen 
kommer hållas tillgänglig för granskning av allmänheten och de som blir berörda. 
Synpunkter som inkommer sammanställs i ett granskningsutlåtande. 

Planerad byggstart för projektet är år 2024. Projektet finansieras enligt Region 
Skånes Cykelvägsplan med 50 % kommunal finansiering av gång- och cykelvägen. 
Eslövs kommun har tecknat avtal med Trafikverket och 13 miljoner kronor finns 
avsatta i kommunens budget för projektet. 

Samrådsperioden varar mellan den 18 september till den 18 oktober 2023, men 
Eslövs kommun har begärt och fått uppskov till den 1 november, vilket kräver 
omedelbar justering. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut för Eslövs kommuns synpunkter över granskningshandling för 

gång- och cykelväg Billinge -Röstånga 
• Eslövs kommuns synpunkter över granskningshandling för gång- och cykelväg 

Billinge -Röstånga 
• Kungörelse och granskning av vägplan GC Billinge-Röstånga 
• Illustrationskartor 101M0501_101M0503 
• Illustrationskartor 101m0507_101m0508 
• Illustrationskartor 101M0504_101M0506 
• Typsektioner 
• Ritningsförteckning 
• Samrådsredogörelse 
• Plankartor 101M0201_101M0208 
• Plan och miljöbeskrivning 
 

Beredning 
Kommunens synpunkter har arbetats fram i samarbete av tjänstepersoner från Miljö 
och Samhällsbyggnad och Kommunledningskontoret. 
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Arbetet med GC-vägen har gjorts i samråd mellan Trafikverket och tjänstepersoner 
från Eslövs kommun, och därför är kommunens synpunkter väl inarbetade i planen, 
men Eslövs kommun vill bland annat lyfta följande: 

• Trafikverket har valt att gå vidare med en betongbro istället för en träbro vid 
övergången av Billabäcken. Detta är i en värdefull kulturmiljö och Eslövs 
kommun har tidigare lyft det positiva med en träbro vid platsen. Eslövs 
kommun ser att detta är en fråga vi vill diskutera vidare eftersom 
utformningen av bron är viktig för upplevelsen av platsen i sin helhet. 

• Den nya cykelvägen ska inte halkbekämpas under vinterhalvåret vilket Eslövs 
kommun ifrågasätter rimligheten i. Trafikverket lyfter själva att den nya 
cykelvägen kan användas av barn från Billinge som går i skolan i Röstånga 
och då måste det gå att cykla vintertid också. Ett samarbete med 
vägföreningen i Billinge måste kunna lösa denna fråga. 

• Trafikverket kommer att jobba med trafiksäkerhetshöjande åtgärder i Billinge 
utanför detta projekt – eftersom det inte var möjligt att dra cykelvägen längs 
befintlig väg genom orten. Det finns en otydlighet i hur vissa frågor kommer 
att lösas och finansieras i framtiden. Det handlar om framtida skyltning 
genom byn och av cykelpassage över Torparevägen. Eslövs kommun ser att 
dessa frågor behöver förtydligas. 
  

Yrkanden 
Catharina Malmborg (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslut 
- Kommunstyrelsen antar Eslövs kommuns synpunkter över granskningshandling för 
gång- och cykelväg Billinge Röstånga, väg 13, som sitt och översänder dem till 
Trafikverket. 

- Paragrafen justeras omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Trafikverket Ärendemottagningen, Investering, Box 810, 781 28 Borlänge eller via 
e-post till investeringsprojekt@trafikverket.se. Ange ärendenummer TRV 
2019/109815 

Paragrafen är justerad 
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§ 187    KS.2023.0546 

Yttrande över remiss gällande Trafikverkets översyn av riksintressen 
2023  

Ärendebeskrivning  
Trafikverket remitterar förslag till justeringar av riksintressen för kommunikation 
och Eslövs kommun har möjlighet att yttra sig. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut; Yttrande över Trafikverkets översyn av riksintressen 2023 
• Missiv till Remiss Trafikverkets översyn av riksintressen 2023 
• Remiss Trafikverkets översyn av riksintressen 2023 
 

Beredning 
Trafikverket genomför årligen en översyn av myndighetens riksintresseanspråk. För 
Eslövs kommun är det tre riksintresseanspråk som Trafikverket föreslår ändra: 

• Marieholmsbanan, Eslöv-Teckomatorp 
• Ny stambana, Hässleholm-Lund 
• Södra stambanan, Malmö-Katrineholm 

 
Marieholmsbanan, Eslöv-Teckomatorp (järnväg, befintlig) 
Trafikverket föreslår att komplettera under rubriken Framtida utveckling med ett 
identifierat behov av ett nytt mötesspår. 

Ny stambana, Hässleholm-Lund (järnväg, framtida) 
Trafikverket föreslår att riksintresseanspråket för en ny stambana mellan Hässleholm 
och Lund tas bort. Detta på grund av att lokalieringsutredningen för en ny stambana 
är avslutad sedan december 2022. 

Södra stambanan, Malmö-Katrineholm (järnväg, befintlig) 
Trafikverket föreslår att komplettera under rubriken Framtida utveckling med ett 
identifierat behov av två nya spår på sträckan Hässleholm-Lund. Utgångspunkten är 
Trafikverkets redovisning av regeringsuppdraget Kapacitetshöjande åtgärder i 
järnvägssystemet i Skåne TRV/ 2022/145392 som visar på att det finns ett behov av 
ökad kapacitet jämfört med idag 

Kommunledningskontoret ser positivt på att Trafikverket tar bort 
riksintresseanspråket för en ny stambana Hässleholm-Lund samt att de återinför 
behovet av ytterligare två spår på Södra stambanan i funktionsbeskrivningen för 
denna. Det är en logiskt följd av det avbrutna arbetet med lokaliseringsutredningen 
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för en ny stambana. I övrigt har Kommunledningskontoret inga synpunkter på 
Trafikverkets förslag till justeringar av riksintresseanspråken. 

Beslut 
- Kommunstyrelsen antar förvaltningens svar som sitt och skickar det till 
Trafikverket. 

- Paragrafen justeras omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Trafikverket nationellsamhallsplanering@trafikverket.se TRV 2023/58402 
Kommunledningskontoret - tillväxtavdelningen 

Paragrafen är justerad 
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§ 188    KS.2022.0191 

Översyn av riksintressen för kulturmiljövården i Skåne  

Ärendebeskrivning  
Länsstyrelsen i Skåne genomför en översyn av riksintressen för kulturmiljövård i 
länet. Eslövs kommun har getts möjlighet att kommentera Länsstyrelsens 
kunskapsunderlag och bedömningar. 

Arbetet är indelat i tre etapper: skogsbygd, ris(mellan)bygd samt slättbygd. Under 
2022 yttrade sig kommunstyrelsen över förslaget till förändringar för två områden 
inom etapp skogsbygd: Ageröd – Bosjökloster – Mölleriket [M 37] respektive 
Trolleholm [M 31]. Länsstyrelsen har nu tagit fram ett reviderat underlag med nya 
förslag på ändringar för Ageröd – Bosjökloster – Mölleriket [M 37] och Eslövs 
kommun har därför möjlighet att yttra sig på nytt. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut; Svar till Länsstyrelsen angående ändrat riksintresseanspråk för 

Ageröd - Bosjökloster - Mölleriket [M37] 
• Kommunledningskontorets synpunkter på Länsstyrelsens förslag på ändrat 

riksintresseanspråk för Ageröd-Bosjökloster-Mölleriket [M37] 
• Begäran om yttrande över nytt förslag till revidering av riksintresse Ageröd-

Bosjökloster-Mölleriket (M37) 
• Underlag för förnyad kommundialog om ändrat riksintresseanspråk för Ageröd - 

Bosjökloster - Mölleriket (M37) 
• Underlag till riksintresseöversyn - etapp skogsbygd, Ageröd - Bosjökloster - 

Möllerike (M37) 
• Kommunstyrelsens beslut § 108, 2022 Svar till Länsstyrelsen angående översyn 

av riksintressen för kulturmiljön i Skåne, etapp skogsbygd 
• Kommunledningskontorets synpunkter på konsultunderlag för Etapp skogsbygd, 

Översyn av kulturmiljövårdens riksintressen i Skåne, områden i Eslövs kommun 
 

Beredning 
Översynen utgår från de kriterier som Riksantikvarieämbetet tagit fram för 
riksintresseområden för kulturmiljövård. Det finns tre obligatoriska kriterier: 
riksintressant berättelse, helhetsmiljö samt fysiska uttryck. Översynen ska mynna ut i 
förslag om hur de olika anspråken ska vara avgränsade och motiverade. Med 
utgångspunkt i resultatet kommer Länsstyrelsen att föreslå revideringar till 
Riksantikvarieämbetet som sedan fattar beslut. Som en del i processen ska 
Länsstyrelsen föra dialog med berörda kommuner. 

Länsstyrelsens förslag är att göra två nya riksintresseområden för att renodla och 
tydliggöra de riksintressanta berättelserna. Dels ett som ska omfatta Bosjökloster 
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slott med närmast omgivande landskap och dels ett som omfattar Stockamöllan, 
Vittseröd och Stenskogen/Stanstorp och beskriver den industriella utvecklingen i 
området. Det senare delas upp i två delområden då det inte är geografiskt 
sammanhängande. Förslaget innebär att riksintresseområdet utökas västerut för att 
inkludera hela Stockamöllans tätort. 

Rönneholms slott med omgivande landskap föreslås utgå som riksintresseområde för 
kulturmiljövård med motiveringen att området inte längre lever upp till kriteriet 
”riksintressant berättelse”. 

Kommunledningskontoret ser positivt på arbetet med att renodla och tydliggöra de 
värden som är viktiga att beakta vid till exempel planläggnings- och 
exploateringsprocesser. Att koppla ihop kvarn- och industrisamhället i Stockamöllan 
med Vittseröd respektive Stenskogen/Stanstorp med lämningar efter stenindustrin 
ger en intressant helhetsbild. 

Kommunledningskontoret saknar en tydlig motivering från Länsstyrelsen om varför 
de inte längre ser dalgångsbygden kring Rönne å som relevant som ett 
riksintresseområde för kulturmiljövård. 

Kommunledningskontorets synpunkter på Länsstyrelsens underlag finns i separat 
bilaga. 

Yrkanden 
Catharina Malmborg (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut med 
tillägget att kommunstyrelsen inte delar Länsstyrelsens bedömning om varför de inte 
längre ser dalgångsbygden kring Rönne å som relevant som ett riksintresseområde 
för kulturmiljövård. Alexandra Nikoleris (V) och Agneta Nilsson (S) instämmer i 
yrkandet. 

Beslut 
- Kommunstyrelsen antar förvaltningens svar som sitt och skickar det till 
Länsstyrelsen. 

- Kommunstyrelsen delar inte Länsstyrelsens bedömning om varför de inte längre ser 
dalgångsbygden kring Rönne å som relevant som ett riksintresseområde för 
kulturmiljövård. 

- Paragrafen justeras omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Kommunledningskontoret – tillväxtavdelningen 
Länsstyrelsen i Skåne skane@lansstyrelsen.se Dnr. 16696-20 
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Paragrafen är justerad 
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§ 189    KS.2023.0429 

Yttrande över remiss gällande En översyn av vissa frågor om offentliga 
biträden (Ds 2023:14)  

Ärendebeskrivning  
Justitiedepartementet har skickat ut departementspromemorian En översyn av vissa 
frågor om offentliga biträden (Ds 2023:14) på remiss och Eslövs kommun har fått 
möjlighet att yttra sig över den. Utredningen föreslår ändringar i lagen (1996:1620) 
om offentliga biträden och utlänningslagen (2005:716) samt sammanhängande lagar 
och förslagen innebär i huvudsak tydligare regler för vem som får förordnas som 
offentligt biträde, att olämpliga biträden kan förklaras obehöriga, samt hur 
myndigheter ska dokumentera och hantera uppgifter om offentliga biträden. 
Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2025. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut; Remiss gällande En översyn av vissa frågor om  offentliga 

biträden (Ds 2023:14) 
• Yttrande över remiss gällande En översyn av vissa frågor om offentliga biträden 

(Ds 2023:14) 
• En översyn av vissa frågor om offentliga biträden (Ds 2023:14) 
• Remiss gällande En översyn av vissa frågor om offentliga biträden (Ds 2023:14) 
 

Beredning 
Lagförslaget innebär ändringar som stramar upp reglerna för vem som får förordnas 
som offentligt biträde i framför allt migrationsmål, liksom hur det ska gå att följa upp 
och rapportera biträden som inte utför sitt uppdrag på ett korrekt sätt. 

Förslaget till yttrande är i huvudsak positivt, men med vissa synpunkter bl.a. vad 
gäller brister i fråga om utredningen av förslagets påverkan på andra mål där 
offentligt biträde förordnas, liksom kring vikten av att dokumentera olämplighet hos 
biträdande jurister som lyder under en principal på en advokatbyrå. 

Beslut 
- Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande som sitt eget och översänder det till 
Justitiedepartementet. 

- Paragrafen justeras omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Justitiedepartementet 

Paragrafen är justerad 
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 KS.2023.0497 
 
 
 
 
 
2023-10-31 
Måns Berger 
+4641362656 
mans.berger@eslov.se 
 

 1(3) 

 

Yttrande över remiss; gällande ansökan till 
Unesco om att bilda Biosfärområde Storkriket 
Sammanfattning 
Eslövs kommun ser positivt på förslaget till ansökan. Ansökan är mycket 
omfattande och ger en heltäckande bild av det tilltänkta biosfärområdet.  
Eslövs kommun ser positivt på val av fokusområden, budgetens omfattning 
samt organisationens utformning. Att kulturen får en så pass framträdande 
roll är också en styrka i ansökan. Eslövs kommun vill dock framföra ett 
antal synpunkter kring ansökan, framförallt gällande förslaget till strategi 
med dess mål och fokusområden.  

I remissens följebrev uttryckte Storkriket en önskan att yttranden ska följa 
en viss struktur och sorteras in under fyra rubriker för att underlätta 
remissbearbetningen. Eslövs kommuns yttrande kommer därför att följa den 
av Storkriket föreslagna strukturen.   

Har du/ni synpunkter kring det presenterade förslaget på 
organisation? 
Eslövs kommun ser positivt på förslaget till organisation. Organisationen är 
nytänkande och ger goda förutsättningar för att skapa delaktighet bortom de 
kommunala organisationerna. Att biosfärkontoret lokaliseras till Lund är en 
rimlig lösning. Det kommer dock krävas att biosfärkontoret utvecklar 
arbetssätt och metoder för att ha en god närvaro i samtliga tre kommuner.   

Har du/ni synpunkter kring det presenterade förslaget på 
strategi – innehållande mål, fokusområden och stödprocesser?  
Förtydliga målstrukturen 
Målstrukturen består av en övergripande målsättning, fyra mål, sex 
stödprocesser och fem fokusområden. Därutöver tillkommer tre 
huvudfunktioner samt en beskrivning av hur dessa huvudfunktioner ska 
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uppfyllas. Omfattningen gör att målstrukturen upplevs som invecklad.  
Eslövs kommun anser att målstrukturen bör förtydligas, framförallt i själva 
ansökan. Detta gäller särskilt relationen mellan huvudfunktioner och mål.  

Tydligare och snävare mål 
Eslövs kommun är medvetna om att målen är utformade för att vara i linje 
med den globala färdplanen för biosfärområden. Eslövs kommun bedömer 
dock att målen blir mycket omfattande, vaga och bitvis svårbegripliga. 
Eslövs kommun anser att målen bör omformuleras så att de blir snävare och 
tydligare. Detta gäller särskilt mål 3 som lyder: ”Främja biologisk 
mångfald- och hållbarhetsvetenskap, utbildning för hållbar utveckling och 
kapacitetsuppbyggnad”. Vad som åsyftas med biologisk mångfald- och 
hållbarhetsvetenskap är otydligt. Det finns idag flera universitet i Sverige 
som erbjuder kurser och program i hållbarhetsvetenskap. Eslövs kommun 
förutsätter att det inte endast är dessa som åsyftas. Målet bör omformuleras 
så att det tydligt framgår att syftet är att främja vetenskap som berör 
områdena biologisk mångfald och hållbar utveckling oavsett institution.   

Fokusområden som bättre speglar målen 
Eslövs kommun anser att valet av fokusområden är relevanta och lagom 
många i antal. För att motivera valet av fokusområden ytterligare hade det 
varit en styrka för ansökan om det i Strategin tydligare framkom vilka de 
huvudsakliga utmaningarna är, samt hur fokusområdena svarar upp mot 
dem. Då målen är väldigt omfattande så klarar inte fokusområdena av att 
täcka in hela målbilden. Det uppstår därför ett glapp mellan mål och 
fokusområden. Följande aspekter är de som framförallt bör förtydligas: 

- Hur ska fokusområdena bidra till att skapa rättvisa och hälsosamma 
samhällen och ekonomier? 

- Hur ska fokusområdena bidra till att begränsa klimatförändringarna? 

För att minska glappet mellan mål och fokusområden kan dels målen bli 
snävare och tydligare och dels fokusområdena skarpare.  

Eslövs kommun ser positivt på att fokusområdena beskriver den lokala 
kontexten på ett utförligt sätt. Fokusområdena är dock ganska vaga 
avseende vad man avser göra framöver. Ifall det är för tidigt i processen att 
tydligare beskriva vad man avser göra så skulle fokusområdena istället 
kunna förtydligas avseende vad man vill uppnå. Det kan exempelvis handla 
om samverkan kring utveckling av vandringsleder, kollektivtrafik och skydd 
av värdefull natur.  
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Berätta gärna hur du eller den organisation du företräder kan 
och vill engagera dig/er i biosfärområdets utveckling och 
måluppfyllnad. 
Eslövs kommun avser att fortsätta vara aktiva i biosfärområdets samtliga 
nivåer.  

Har du/ni synpunkter kring det presenterade förslaget på 
finansiering?  
Eslövs kommun vill understryka vikten av att biosfärområdet söker externa 
medel för att kunna växla upp den kommunala och nationella 
finansieringen. För att det ska vara möjligt krävs det att Storkriket har en 
tillräcklig grundfinansiering. Eslövs kommun bedömer att förslaget till 
grundfinansiering är rimligt men att det är viktigt att föra en dialog för att 
säkerställa att det finns en tillräcklig finansiering över tid.  

Fler synpunkter, idéer och förslag om ansökans innehåll: 
Eslövs kommun är medvetna om att strukturen i ansökan är delvis styrd 
utifrån en given mall. Strukturen är dock bitvis svår att följa och ansökan 
blir emellanåt repetitiv.  

Eslövs kommun ser positivt på att kulturen får en så framträdande roll i 
ansökan. 

En av biosfärområdets huvudfunktioner är att bidra till en utveckling av 
området. I ansökan beskrivs hur Storkriket kan bidra till funktionen genom 
att ” […] främja en sociokulturellt och ekologiskt hållbar ekonomisk och 
samhällelig utveckling”. Eslövs kommun anser att det behöver förtydligas 
vad som avses med en sociokulturellt hållbar utveckling då det gängse sättet 
att beskriva hållbar utveckling är utifrån tre dimensioner, en social, en 
ekonomisk och en ekologisk.  

Avslutningsvis anser Eslövs kommun att etableringen av biosfärområdet är 
en viktig strategisk satsning i utvecklingen av den södra delen av 
kommunen. Förslaget till ansökan är mycket omfattande. Det är en gedigen 
och intressant genomgång av hela det område som förhoppningsvis snart 
ska utgöra biosfärområde Storkriket. Kommunen ser mycket positivt på det 
grundliga arbete som lagt ner på att ta fram ansökan och ser fram emot att ta 
del av den slutgiltiga ansökan i början av nästa år.  
 
 
Måns Berger  
Utvecklingsstrateg 
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Eslövs kommuns synpunkter över 
granskningshandling för gång- och cykelväg 
Billinge - Röstånga 
Trafikverket Region Syd har tagit fram en granskningshandling för 
anläggning av gång- och cykelväg längs väg 13 delen Billinge - Röstånga i 
Eslövs och Svalövs kommun, Skåne län.    
 
Planen är nu i skede granskningshandling, där synpunkter på 
samrådshandlingen har arbetats in i vägplanen. Granskningshandlingen 
kommer kungöras och planen kommer hållas tillgänglig för granskning av 
allmänheten och de som blir berörda. Synpunkter som inkommer 
sammanställs i ett granskningsutlåtande. 
 
Möjligheten att bredda eller bygga om befintlig gångbana i Billinge tätort 
till en gång- och cykelväg har utretts under framtagandet av vägplanen. 
Slutsatsen blev att den sammanlagda samhällsnyttan av utbyggnaden av en 
gång- och cykelväg genom Billinge tätort inte bedömdes tillräckligt stor. En 
tungt vägande faktor är utrymmesbrist i vägområdet med bebyggelse och 
stenmurar, staket och häckar tätt intill befintligt vägområde. En utbyggnad 
av gång- och cykelväg inom tätorten skulle orsaka stora markintrång på 
detaljplanelagda privata fastigheter och i flera fall skulle vägområdet 
komma väldigt nära fastigheter. Dessutom är utrymmet för att få ett 
trafiksäkert avstånd mellan oskyddade trafikanter och fordonstrafiken 
mycket begränsat. Därför kommer cyklister hänvisas till befintliga gator 
genom Billinge och ny cykelväg börjar byggas vid Krukmakeriet i Billinges 
norra del, för att därifrån gå till Röstånga kyrka. 
 
Vägplanen skickas därefter till fastställelse och när vägplanen är fastställd 
följer en överklagandetid innan planen vinner laga kraft. Parallellt under 
tiden som planen fastställs utförs en detaljprojektering för ett 
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förfrågningsunderlag och bygghandling. Först efter att vägplanen är 
fastställd och vunnit laga kraft kan Trafikverket påbörja byggnationen. 
 
Planerad byggstart för projektet är år 2024. Projektet finansieras enligt 
Region Skånes Cykelvägsplan med 50 % kommunal finansiering av gång- 
och cykelvägen. Eslövs kommun har tecknat avtal med Trafikverket om 
medfinansiering på sträckan Billinge-Röstånga där Eslövs kommun 
förbinder sig att bekosta den del av GC-vägen som går genom Eslövs 
kommun med 50%. Avtalet tecknades 2020 och Eslövs kommuns kostnad 
beräknades till 13 miljoner kronor (i 2019-års prisnivå) och avtalad sträcka 
var 3,4 km lång. Medlen finns avsatta i kommunens budget. 
 
Trafiksäkerhetsåtgärder på väg 13 i Billinge tätort samt ombyggnad av 
belysningsanläggning ligger utanför ovan nämnda avtal och finansieras av 
Trafikverket. 
 

Eslövs kommuns synpunkter 
Arbetet med GC-vägen har gjorts i samråd mellan Trafikverket och 
tjänstepersoner från Eslövs kommun, och därför är kommunens synpunkter 
väl inarbetade i planen, men några frågetecken kvarstår: 

• Trafikverket har valt att gå vidare med en betongbro istället för en 
träbro vid övergången av Billabäcken. Detta är i en värdefull 
kulturmiljö och Eslövs kommun har tidigare lyft det positiva med en 
träbro vid platsen. Eslövs kommun ser att detta är en fråga vi vill 
diskutera vidare eftersom utformningen av bron är viktig för 
upplevelsen av platsen i sin helhet. 

• Den nya cykelvägen ska inte halkbekämpas under vinterhalvåret 
vilket Eslövs kommun ifrågasätter rimligheten i. Trafikverket lyfter 
själva att den nya cykelvägen kan användas av barn från Billinge 
som går i skolan i Röstånga och då måste det gå att cykla vintertid 
också. Ett samarbete med vägföreningen i Billinge måste kunna lösa 
denna fråga. 

• Trafikverket kommer att jobba med trafiksäkerhetshöjande åtgärder i 
Billinge utanför detta projekt – eftersom det inte var möjligt att dra 
cykelvägen längs befintlig väg genom orten. Men Torparevägen 
kommer att korsas och den är Trafikverket väghållare för. Det är inte 
tydligt om den passagen ingår i detta projekt eller inte, och om 
därmed kommunen ska medfinansiera passagen. Detta måste 
förtydligas. 

• Trafikverket skriver att ” Skyltning och omdirigering av cyklister till 
kommunala vägar inom Billinge kan eventuellt bli en framtida 
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åtgärd” (s.12; Plan- och miljöbeskrivning). Eslövs kommun ser att 
framtida skyltning är en nödvändighet och att det är Trafikverkets 
ansvar. Detta behöver förtydligas. 

 
 
 
 
Magnus Månsson    Kristina Jönsson 
Utvecklingsstrateg   Utvecklingsstrateg 
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Kommunledningskontorets synpunkter på 
Länsstyrelsens förslag på ändrat 
riksintresseanspråk för Ageröd-Bosjökloster-
Mölleriket [M37] 
Länsstyrelsens förslag är att ersätta Ageröd – Bosjökloster – Stockamöllan 
[M 37] med två nya riksintresseområden: 

- Bosjökloster 
- Stockamöllan – Vittseröd – Stenskogen/Stanstorp 

 
Syftet med ändringen är att renodla och tydliggöra de riksintressanta 
berättelserna. Området Bosjökloster ligger i Höörs kommun och omfattar 
Bosjökloster slott med närmast omgivande landskap. Området Stockamöllan 
– Vittseröd – Stenskogen/Stanstorp består av två olika delområden i Eslövs 
respektive Höörs kommun.  
 
Utgångspunkten för riksintresseområdet Stockamöllan – Vittseröd – 
Stenskogen/Stanstorp är den industriella utvecklingen och hur de två 
delområdena är sammanbundna genom vattenkraften, kvarnverksamheten 
och stenindustrin. Länsstyrelsen föreslår att hela Stockamöllans tätort ska 
ingå i riksintresseområdet. Att bruksmiljöns skolbyggnader och 1900-talets 
arbetar- och egnahemsbebyggelse är inkluderade i riksintresseområdet ger 
en heltäckande bild av brukssamhället. 
 
Rönneholms slott med omgivande landskap föreslås utgå som 
riksintresseområde för kulturmiljövård med motiveringen att området inte 
längre lever upp till kriteriet ”riksintressant berättelse”.  
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Geografisk avgränsning. Röda linjer visar befintligt riksintresse och blå linjer föreslagna 
områden. 
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Kommunstyrelsen har lämnat tidigare lämnat in ett yttrande till 
Länsstyrelsen angående Ageröd – Bosjökloster – Stockamöllan [M 37], 
2022 § 108. Kommunledningskontorets synpunkter tar utgångspunkt det 
material som tidigare är inlämnat. 
 
Kommunledningskontoret ser positivt på arbetet med att renodla och 
tydliggöra de värden som är viktiga att beakta vid till exempel 
planläggnings- och exploateringsprocesser. Att koppla ihop kvarn- och 
industrisamhället i Stockamöllan med Vittseröd respektive 
Stenskogen/Stanstorp med lämningar efter stenindustrin ger en intressant 
helhetsbild. 
 
Att inkludera hela Stockamöllan i riksintresseområdet är en ändring från det 
tidigare förslaget där endast de östra delarna ingick. Kommunlednings-
kontoret delar bilden av att det även i västra Stockamöllan finns element 
som är viktiga ur kulturmiljösynpunkt, något som förvaltningen också 
betonade i tidigare inlämnade synpunkter.  
 
Kommunledningskontorets ståndpunkt var dock då att det inte fanns ett 
behov av att utöka riksintresseområdet västerut. Länsstyrelsen motiverar 
ändringen med att det ger en bättre helhetsbild av brukssamhället när 
bruksmiljöns skolbyggnader och 1900-talets arbetar- och egnahems-
bebyggelse är inkluderade. 
 
Kommunledningskontoret förstår motiveringen och ser utifrån det 
perspektivet att det finns en poäng med att utöka riksintresseområdet. 
Förvaltningen vill dock betona vikten av en fortsatt dialog mellan 
kommunen och Länsstyrelsen för att identifiera vilka värden som särskilt 
behöver beaktas i Stockamöllan. 
 
I det tidigare förslaget var en viktig utgångspunkt för riksintresseområdet att 
spegla dalgångsbygden kring Rönne å och hur vattendraget har bidragit till 
områdets markanvändning, bebyggelsebild och industriella utveckling.  
Däremot utgick slottsmiljön vid Rönneholms slott ur motiveringstexten dels 
på grund av att den inte bedömdes vara utmärkande arkitektoniskt och för 
dels att de förändringar som slottsmiljön genomgått har gjort att den inte 
längre är lika tydlig och läsbar.  
 
I Länsstyrelsens reviderade förslag är en större justering gjord och området 
mellan Hasslebro och Ringsjön ingår inte längre i riksintresseområdet. 
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Motiveringen till ändringen är att Länsstyrelsen anser att denna typ av 
landskap finns representerad på flera platser i dagens skånska landskap.  
 
Utifrån resonemangen ovan är det Länsstyrelsens bedömning att 
Rönneholms slott med omgivande landskap ska utgå som riksintresse-
område för kulturmiljövård med motiveringen att området inte längre lever 
upp till kriteriet ”riksintressant berättelse”.  
 
Kommunledningskontoret har fortsatt inga synpunkter på att Rönneholms 
slott tillsammans med slottsmiljön utgår i motiveringstexten. Däremot 
saknar förvaltningen en tydlig motivering från Länsstyrelsen om varför de 
inte längre ser dalgångsbygden kring Rönne å som en relevant del av 
utvecklingen av den tidigindustriella miljö som står i fokus för det tänkta 
riksintresseområdet Stockamöllan – Vittseröd – Stenskogen/Stanstorp.  
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Kommunledningskontoret 1(4) 
Postadress: 241 80 Eslöv  |  Besöksadress: Stadshuset, Gröna torg 2 
Telefon: 0413-620 00  |  E-post: kommunstyrelsen@eslov.se  |  www.eslov.se 

Yttrande över remiss  
En översyn av vissa frågor om offentliga biträden, Ds 2023:14 
Ju2023/01353 
 
Eslövs kommun har fått tillfälle att yttra sig över departementsutredningen 
En översyn av vissa frågor om offentliga biträden, Ds 2023:14.  
 
Eslövs kommun ställer sig generellt positiv till förslagen i remissen i 
relation till migrationsmål, men vill framföra följande synpunkter. 
 

Övergripande synpunkter 
Inledningsvis saknar utredningen resonemang kring lämplighet, substitution 
och andra frågor om offentliga biträden när det gäller andra rättsområden än 
migrationsrätt. Även om det särskilt är inom migration som dessa frågor är 
aktuella så har frågorna också stor relevans när det gäller ärenden inom bl.a. 
LVU, LVM och LPT. En ändring av lagen om offentligt biträde i enlighet 
med förslaget påverkar även dessa lagstiftningar men konsekvenserna för 
dessa utreds trots detta inte i någon större utsträckning. Detta gör det svårt 
att överblicka konsekvenserna av förslaget i praktiken. Därtill hade övriga 
förslag i utredningen kunnat sättas i relation även till nämnda lagar eftersom 
utmaningarna på många sätt är närliggande. 
 
Kommunen bedömer vidare att de föreslagna bestämmelserna hade lämpat 
sig bättre att införa i 18 kapitlet som avser offentliga biträden, snarare än i 
13 kap. om handläggningen av ärenden hos förvaltningsmyndigheterna 
m.m. 
 

3. Behörighetskrav för offentliga biträden 
Kommunen anser det generellt positivt med krav på vem som får förordnas 
som offentligt biträde, samt med ett reglerat förfarande för att notera 
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avvikelser bland offentliga biträden. Det är bra att detta blir reglerat istället 
för informellt och bundet till ett enskilt ärende. 

4. Generell obehörighetsförklaring av olämpliga ombud 
I förslaget anges att möjligheten till en generell obehörighetsförklaring av 
olämpliga ombud med hänsyn till verkningarna bör vara reserverat för de 
mest uppenbara fallen av misskötsamhet samt att det bör krävas att det finns 
ett gediget och väldokumenterat beslutsunderlag samt att det kommunicerats 
med den som åtgärden avser. Kommunen anser att det saknas ytterligare 
grunder. Vilka åtgärder kan vidtas vid återkommande olämplighet eller när 
någon allvarligt åsidosatt vad som gäller för uppdraget? 
 
Det är positivt att beslut om obehörighetsförklaring kan överklagas eftersom 
ett sådant beslut har mycket stor påverkan på den enskilda juristens 
verksamhet. Möjligheten att överklaga dessa beslut bör kunna inrymmas i 
befintlig bestämmelse i 14 kap. 8 § UtlL. 
 

5. Substitution av offentliga biträden 
Som ovan nämnt anser kommunen att utredningen saknar väsentliga delar 
kring den föreslagna lagändringens konsekvenserna för andra rättsområden 
än migrationsrätt. 
 
Substitution kan vara en nödvändighet när arbetssituationen kräver det. Det 
är positivt att begränsa möjligheten till substitution för att undvika att den 
missbrukas när enskilda ombud tar in för många uppdrag, men inställningen 
till substitution måste i grunden vara positiv. Det är bättre då att ställa 
tydliga och höga kunskapskrav och krav på viss erfarenhet för att ett 
offentligt biträde ska få substituera ett uppdrag, snarare än att kräva 
uttryckligt tillstånd. 
 
Den kalender som ombud i migrationsmål använder, och ansvaret för att 
hålla den aktuell och uppdaterad, innebär en stor administrativ börda för 
ombuden. Risken för att inte bli förordnad gör det sannolikt att ombud inte 
lägger in sig som upptagna, eftersom det skulle innebära potentiellt färre 
uppdrag. Konsekvensen blir då istället att ombud får för många uppdrag och 
behöver substitueras. 
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6. Hantering av uppgifter om offentliga biträden 
Det vore högst väsentligt att inte bara advokater som avviker kan anmälas 
till Advokatsamfundet. Det har stor relevans att även kunna yttra sig tydligt 
om biträdande jurister vid advokatbyråer, dels för att deras principal i 
enlighet med deras övervakningsplikt ska kunna granskas och få kritik. Det 
är också viktigt eftersom avvikelser hos en biträdande jurist när denne är 
offentligt biträde kan tyda på en olämplighet att i framtiden träda in i 
Advokatsamfundet och bli advokat. 
 
Eslövs kommun ställer sig tveksam inför frågan om att föra register även 
kring advokater och biträdande jurister vid advokatbyrå. Advokater har en 
särställning genom att dessa lyder under advokatetik. Det måste förutsättas 
att en advokat som åtar sig ett uppdrag är lämplig för uppdraget. Advokaten 
har en etisk förpliktelse att inte ta på sig uppdrag som denne saknar 
kompetens för. En advokat som stängs av på grund av olämplighet bör, i 
enlighet med förslaget, anmälas till samfundets disciplinnämnd som har att 
bedöma om agerandet ska föranleda en disciplinpåföljd som varning, 
straffavgift eller uteslutning ur samfundet. Advokaten har även 
utbildningskrav som medför att en advokat som ansetts olämplig ska 
genomgå utbildning för att bli lämplig för uppdraget. Annars innebär det 
ytterligare överträdelse av advokatetiken som disciplinnämnden har att 
bedöma. Att föra register över uppgifter om advokater är därför inte 
ändamålsenligt. Det framgår inte heller av utredningen att det finns ett 
behov av att föra register över advokater. Det framgår att offentliga biträden 
har befunnits olämpliga, men inte att det bland dessa funnits en sådan 
mängd advokater att det skulle vara motiverat att föra register över dem. 
Däremot bör registeruppgifter omfatta biträdande jurister, eftersom 
Migrationsverket ska lämna uppgifter om biträdande juristers lämplighet 
som advokat i samband med ansökan om inträde i Advokatsamfundet. Om 
en biträdande jurist har ansetts olämplig att utföra uppdrag påverkar det 
samfundets bedömning av om juristen ska beviljas inträde i samfundet. 
Biträdande jurister omfattas visserligen också av de advokatetiska reglerna, 
men är vanligtvis yngre i tjänst och med kortare yrkeserfarenhet. Under de 
senaste åren har antalet advokater i landet ökat i antal, bland annat till följd 
av att kravet på tid i yrket innan juristen kan ansöka om inträde i samfundet 
har förkortats. Det är därför av stor vikt att kvaliteten och skickligheten i 
advokatkåren bibehålls. Det föreslagna förfarandet där uppgifter om 
olämplighet sparas i två års tid är en viktig del i det arbetet.  
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7. Tolkning i migrationsprocessen 
Eslövs kommun håller inte med om slutsatsen att det inte finns något behov 
av att registrera avvikelser vad gäller tolkar och översättare. I 
migrationsdomstolarna och ute hos myndigheterna förekommer tolkar som 
trots att de är auktoriserade eller godkända inte håller en acceptabel nivå och 
som allvarligt äventyrar rättssäkerheten för den enskilde genom direkt 
felaktiga tolkningar eller översättningar. Denna roll är liksom det offentliga 
biträdet mycket viktig för den enskilde och det vore högst relevant med 
möjligheten att notera avvikelser även för dessa yrkeskategorier. Särskilt 
gäller detta t.ex. i relation till terroristlagstiftningen där felaktig tolkning 
eller översättning skulle kunna få mycket långtgående konsekvenser. 
 
Det bör vidare vara norm i utlänningslagen och lagen om särskild 
utlänningskontroll att tolk eller översättare som huvudregel ska vara 
auktoriserade. Detta innebär bland annat att de är oberoende och har 
tystnadsplikt. Allt annat äventyrar rättssäkerheten i migrationsprocessen. 
 
 
 
Linnea Ornstein  
Kommunjurist  
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